
Aan:  de leden van de raad van de gemeente Het Hogeland.  

Aan: college van burgemeester en wethouders  

Aan: portefeuillehouder S. van Keijzerswaard 

Zoutkamp, 16 april 2025. 

Onderwerp: raadsoverleg 23 april 2025 - agendapunt 5.  

 

Beste bestuurders,  

Ongeveer een jaar geleden hebben wij (watersport vereniging Soltcamper Rill) een prettig gesprek 

gehad met twee medewerkers van de gemeente ( ). We voelden ons 

gehoord en vonden het fijn eindelijk een aanspreekpunt te hebben binnen de nieuwe gemeente. We 

hebben toen duidelijk kunnen stellen hoe wij als watersport vereniging tegen de situatie wat betreft 

onze ligplaatsen, ons contract en de toekomst aankijken. 

Onze vereniging huurt al jaren een aantal meters (steiger) in de binnenhaven van Zoutkamp, die 

alleen voor de inwoners van Zoutkamp is bedoeld  (genoemd “vaste liggers”) die een bootje bezitten. 

We zijn blij met onze plek in de haven, maar de voorzieningen zijn minimaal en het onderhoud laat te 

wensen over. We liggen namelijk tegen schuine oude palen aan (aanlegsteiger is er niet). Het op- en 

afstappen is daardoor best gevaarlijk en moet dan ook met beleid. 

Tijdens dit oriënterende gesprek van een jaar geleden, werd ook genoemd dat de gemeente werkt 

aan een nieuwe ligplaatsverordening voor de gemeente Het Hogeland in verband met harmonisatie. 

Toen is beloofd dat ze ons op de hoogte zouden houden. 

Wat schets onze verbazing: op de website van de gemeente staat onder het kopje collegebesluiten 

d.d. 14 maart 2025: het college heeft het nieuwe ligplaatsverordening vastgesteld vanaf 1 juni 2025.  

Deze is per toeval gelezen door een bestuurslid. 

We hebben gelijk gezocht online naar de betreffende verordening, maar die stond toen nog niet op 

de site. Pas donderdag 10 april waren de stukken beschikbaar – via de website van de raad voor 

behandeling in het raadsoverleg van 23 april.  

Op de website van de gemeente staat o.a. als uitgangspunt: meedenken, meepraten of meemaken in 

het Hogeland! Dat is een heel mooi uitgangspunt, maar dan moet dat wel aan de voorkant van nieuw 

beleid en niet als het al is vastgesteld. Het collegebesluit is al genomen, maar we hopen dat de leden 

van de raad meer tijd nemen om deze verordeningen vast te stellen.  

Waarom: een goede onderbouwing ontbreekt op veel punten in dit voorstel.  We zullen een aantal 
benoemen, want het roept bij ons nog teveel vragen op. 
 
In het raadsvoorstel staat: een belangrijke stap om de regels binnen de gemeente gelijk te trekken. 
Harmonisatie. In het tarieventabel behorende bij de Verordening liggelden gemeente staan diverse 
bedragen.  
- Voor Zoutkamp (watersport vereniging) wordt er een jaartarief  genoemd van 30 euro incl. btw per 
meter, dit is een forse verhoging ten opzichte van nu. 
- Voor vaste liggers in Eenrum (met mooie aanlegsteiger) komt er een  jaartarief van 16 euro incl. btw. 
per meter.  
- Overige havens: een bedrag voor vaste ligplaatsen van 25 euro incl. btw. per jaar per meter. 
- Waar een beheerder wordt genoemd bij een vaste ligplaats staat helemaal geen bedrag.  
- Wat een ligplaats in bijvoorbeeld Baflo, Uithuizen of Winsum (enz.) kost wordt helemaal niet 
genoemd.  
- Ook zijn er verschillende passantentarieven in de havens. 



 
Vraag: waar zijn deze verschillende tarieven of gebaseerd? Waar zit nu de harmonisatie? Wij kunnen 
de onderbouwing niet in de stukken lezen. 
Zo staat er ook alleen voor Zoutkamp een milieutoeslag per kalenderdag van €2,50  
Vraag: voor wie geldt deze toeslag en waarom alleen in Zoutkamp? 
De nieuwe verordening moet de rechtsongelijkheid van de vier fusie gemeenten opheffen. Uit de 

tarieven blijkt dit alvast niet. Wij zijn absoluut niet tegen het betalen van liggeld maar wel op zoek 

naar gelijkheid en duidelijkheid.  

Er wordt gesproken over het verder ontwikkelen van de waterrecreatie. Wat betekent dit voor 

Zoutkamp en de overige havens in onze gemeente? Is hiervoor een plan van aanpak en is er geld voor 

beschikbaar? (Ravijnjaar gemeenten). Wordt bijvoorbeeld de kademuur in Zoutkamp opgeknapt.  Zo 

staan er in het raadsvoorstel veel mooie algemene zaken genoemd zonder onderbouwing. 

Het is niet duidelijk wat nu bijdraagt aan het versterken van de waterrecreatie in Het Hogeland en de 

beoogde harmonisatie. 

Kopje: Autoriteit Consument & Markt 

Hier wordt verwezen naar de Autoriteit Consument & Markt – economisch activiteit. 

Dit is NIET van toepassing voor ons als watersport vereniging. In oktober 2015 heeft de raad besloten 

de exploitatie van ligplaatsen aan te wijzen als economische activiteit in het algemeen belang. De 

gedragsregels van de Wet M&O zijn hier niet van toepassing. 

Wat vragen wij nu 

Wij willen de raadsleden vragen om het vaststellen van het raadsbesluit inzake de 

ligplaatsenverordening gemeente Het Hogeland uit te stellen zodat wij als watersport vereniging van 

Zoutkamp alsnog de kans krijgen om hierover mee te praten en mee te denken. 

Ook vinden wij het vreemd als nu wordt vastgesteld dat je voor een ligplaats in Zoutkamp 30 euro 

moet betalen en in Eenrum maar 16 euro.  Wat is hiervoor de reden? De beoogde harmonisatie voor 

de havens in de gemeente Het Hogeland is op dit moment niet duidelijk. 

Uiteraard zijn wij bereid om hierover met u van gedachten te wisselen.  

Met vriendelijke groet, 

Bestuur watersportvereniging Soltcamper Rill, 

Voorzitter 

Penningmeester 

Bestuurslid 




